

# الاتحاد البرلماني الدولي

معلومات عامة/ الاتحاد البرلماني الدولي



## الاتحاد البرلماني الدولي

هو المنظمة العالمية للبرلمانات الوطنية

ما بدأ في العام 1889 كمجموعة صغيرة من البرلمانيين، مكرسة لتعزيز السلام من خلال الدبلوماسية البرلمانية والحوار، أصبح منذ ذلك الحين منظمة عالمية تضم 179 عضواً و14 عضواً منتسباً.

### الشعار

من أجل الديمقراطية. من أجل الجميع.

ييسر الاتحاد البرلماني الدولي الدبلوماسية البرلمانية ويمكّن البرلمانات والبرلمانيين لتعزيز السلام والديمقراطية والتنمية المستدامة في جميع أنحاء العالم.

### الرؤية

#### رؤية الاتحاد البرلماني الدولي

نريد عالماً يكون فيه كل صوت ذا أهمية، وتكون فيه الديمقراطية والبرلمانات في خدمة الشعوب من أجل السلام والتنمية.

### المهمة

#### مهمة الاتحاد البرلماني الدولي

الاتحاد البرلماني الدولي هو المنظمة العالمية للبرلمانات الوطنية. نعزز الحوكمة الديمقراطية والمؤسسات والقيم، ونعمل مع البرلمانات والبرلمانيين للتعبير عن احتياجات الشعب وتطلعاته والاستجابة لها. نعمل من أجل السلام والديمقراطية وحقوق الإنسان والمساواة بين الرجال والنساء (الجندرية) وتمكين الشباب والعمل المناخي والتنمية المستدامة من خلال الحوار السياسي والتعاون والعمل البرلماني.



# Inter-Parliamentary Union

ABOUT / THE IPU



THE IPU IS THE

## Global organization of national parliaments

What began in 1889 as a small group of parliamentarians, dedicated to promoting peace through parliamentary diplomacy and dialogue, has since grown into a truly global organization with 179 Members and 14 Associate Members.

### For democracy. For everyone

The IPU facilitates parliamentary diplomacy and empowers parliaments and parliamentarians to promote peace, democracy and sustainable development around the world.

Slogan

Vision

### The IPU's vision

We want a world where every voice counts, where democracy and parliaments are at the service of the people for peace and development.

### The IPU's mission

The IPU is the global organization of national parliaments. We promote democratic governance, institutions and values, working with parliaments and parliamentarians to articulate and respond to the needs and aspirations of the people. We work for peace, democracy, human rights, gender equality, youth empowerment, climate action and sustainable development through political dialogue, cooperation and parliamentary action.

Mission

